

# 四川林业科技

## SICHUAN LINYE KEJI

2011年 第32卷 第1期

### 目次

#### · 研究报告 ·

- 金沙江干热河谷麻疯树结籽率及其影响因素研究 ..... 费世民,何亚平,王乐辉,等(1)
- 四川方竹属一新种 ..... 易同培,蒋学礼,唐海倬,等(11)
- 单性花同株植物麻疯树性比的大小依赖性 ..... 何亚平,蔡小虎,费世民,等(14)
- 卧龙自然保护区油竹子(*Fargesia angustissima*)生理生态特征的海拔变化  
..... 潘红丽,田雨,刘兴良,等(25)
- 王朗自然保护区岷江冷杉(*Abies faxoniana*)更新及其种群结构分析 ..... 谭留夷,赵志江,康东伟,等(31)

#### · 综 述 ·

- 我国林木良种采穗圃创建技术研究进展 ..... 王乐辉,费世民,陈秀明,等(38)
- 脆弱生境植被恢复与重建研究综述 ..... 黎燕琼,郑绍伟,慕长龙,等(48)
- 应用信息化防治小蠹虫的研究进展 ..... 王茹琳,杨佐忠,陈小平,等(52)
- 大型真菌与立木腐朽 ..... 李姝江,朱天辉(59)
- 土壤铅污染对城市园林植物的影响 ..... 龙栎至,左燕平(65)
- CCA的应用现状及环境与人体健康评估 ..... 杨晓梅(69)

#### · 试验研究 ·

- 川中丘陵区低效防护林“开窗补阔”改造模式对不同施肥措施的影响 ..... 陈俊华,龚固堂,胡道亮,等(74)
- 山丘地区抑螺防病群落生态设计 ..... 蒋俊明,孙启祥,侯广维,等(80)
- 峡谷石漠化地区红椿、任豆、紫穗槐造林试验初报 ..... 蒋宣斌,王轶浩,田艳,等(89)
- 闽西北山区几种阔叶树种造林效果评价研究 ..... 谢荣樟(94)
- 中华红叶杨在成都地区的引种栽培试验初报 ..... 易培军,张锡九,李大明,等(98)

#### · 调查研究 ·

- 成都地区中华红叶杨常见病虫害种类及综合防治技术 ..... 王莉,李大明,张锡九,等(103)
- 马尾松毛虫暴发年份的自然种群生命表研究 ..... 张国庆(108)
- 龙溪-虹口国家级自然保护区野生观赏植物调查研究 ..... 朱大海(113)
- 生态节能技术在城市屋顶花园设计中的应用研究 ..... 夏爱萍(118)

#### · 专题讨论 ·

- 试谈林业重点工程档案管理 ..... 王惠坤,宿世阳,潘秀丽(123)
- 对解决二滩水电站库区林权历史遗留问题的反思 ..... 曾丽华,李裕(126)
- 大花天竺葵组织培养初探 ..... 程建军,曹爱珍,陈瑶,等(130)

#### · 实用技术 ·

- 香桂播种繁殖技术 ..... 王勳杰,周燕,吴传国,等(133)

期刊基本参数:CN51-1217/S \* 1979 \* b \* 16 \* 108 \* zh \* p \* ¥5.00 \* 2400 \* 24 \* 2011-02

# Journal of Sichuan Forestry Science and Technology

Vol. 32, No. 1, 2011

## Contents

### Research Reports

- Researches on the seed-setting rate of *Jatropha curcas* L. in the arid valleys of the Jinsha River and its influential factors ..... FEI Shi-min, HE Ya-ping, WANG Le-hui et al. (1)
- A new species of *Chimono bambusa* Makino from Sichuan, China ..... YI Tong-pei, JIANG Xue-li, TANG Hai-zhuo et al. (11)
- The size-dependent sex ratio in *Jatropha curcas*, a monoecious biodiesel plant ..... HE Ya-ping, CAI Xiao-hu, FEI Shi-min, et al. (14)
- Responses of physiological and ecological traits of *Fargesia angustissima* to the altitudinal changes in Wolong Nature Reserve, southwestern China ..... PAN Hong-li, TIAN Yu, LIU Xing-liang et al. (25)
- Research on regeneration impact factors and population structure of *Abies faxoniana* in Wanglang Nature Reserve, Sichuan Province ..... TAN Liu-yi, ZHAO Zhi-jiang, KANG Dong-wei et al. (31)

### Summaries

- Development of establishing techniques for cuttings orchards of fine tree species in China ..... WANG Le-hui, FEI Shi-min, CHEN Xiu-ming et al. (38)
- Review of researches on vegetation restoration and rehabilitation of fragile habitats ..... LI Yan-qiong, ZHENG Shao-wei, MU Chang-long et al. (48)
- Advance in researches on using semiochemicals to control bark beetles ..... WANG Ru-lin, YANG Zuo-zhong, CHEN Xiao-ping et al. (52)
- Macro-fungi and standing tree rot ..... LI Shu-jiang & ZHU Tian-hui (59)
- Effects of soil Pb contamination on urban garden plants ..... LONG Li-zhi & ZUO Yan-ping (65)
- The current status of CCA applied in China and its environmental health assessment ..... YANG Xiao-mei (69)

### Experiments and Researches

- Responses of "opening window and supplementing broad-leaved tree" revamping patterns of three kinds of inefficient protection forest in hilly areas of central Sichuan to the different fertilizer practice ..... CHEN Jun-hua, GONG Gu-tang, HU Dao-liang et al. (74)
- The ecological design of communities for controlling snails and schistosomiasis in the hilly and mountainous area ..... JIANG Jun-ming, SUN Qi-xiang, HOU Guang-wei et al. (80)
- Experiments on afforestation of *Toona ciliata*, *Zenia insignis* and *Amorpha fruticosa* in valleys and rocky areas ..... JIANG Xuan-bin, WANG Yi-hao, TIAN Yan et al. (89)
- A study of effectiveness of broad-leaf species afforestation in mountain regions of northwest Fujian Province ..... XIE Rong-zhang (94)
- Introduction and cultivation of *Populus deltoides* cv. Zhonghuahongye in Chengdu area ... YI Pei-jun, ZHANG Xi-jiu, LI Da-ming et al. (98)

### Investigations

- Major diseases and insect pests of *Populus deltoides* cv. Zhonghuahongye and the integrated prevention and control measures in Chengdu area ..... WANG Li, LI Da-ming, ZHANG Xi-jiu et al. (103)
- The natural population life table of *Dendrolimus punctatus* in its outbreak days ..... ZHANG Guo-qing (108)
- Investigation of wild ornamental plants in Longxi-Hongkou National Nature Reserve ..... ZHU Da-hai (113)
- A study of the application of ecological and energy-saving technology to the city roof garden ..... XIA Ai-ping (118)

### Monographs

- On the file management of key projects in forestry ..... WANG Hui-kun, SU Shi-yang, PAN Xiu-li et al. (123)
- Reflections on resolving the forest right questions left over by history in the Ertan Hydropower Station area ..... ZENG Li-hua & Li Yu (126)
- A primary study of the tissue culture of *Pelargonium domesticum* ..... CHENG Jian-jun, CAO Ai-zhen, CHEN Yao et al. (130)

### Practical Technology

- Technology of *Cinnamomum petrophilum* sowing reproduction ..... WANG Xun-jie, ZHOU Yan, WU Chuan-guo et al. (133)